
Oświadczenie złożone przez senatorów  

Marię Koc i Kazimierza Jaworskiego 

na 71. posiedzeniu Senatu 

w dniu 5 marca 2015 r. 

Oświadczenie skierowane do sekretarza stanu w Ministerstwie Sprawiedliwości Jerzego Kozdronia 

Szanowny Panie Ministrze! 

W dniu 5 lutego w trakcie posiedzenia Senatu RP wypowiedział się Pan na temat pracy zawodowych ku-

ratorów sądowych. Stwierdzenie Pana Ministra, że jest coraz mniej przestępstw w Polsce, w związku z czym 

kuratorzy zawodowi nie mają obecnie co robić, oraz że „kiedyś armia kuratorów społecznych wykonywała 

obowiązki za kuratorów zawodowych”, spotkało się ze zdziwieniem i zdecydowanym sprzeciwem samych 

zainteresowanych. 

Do naszych biur senatorskich zgłaszają się zawodowi kuratorzy sądowi z pytaniem, jakimi przesłankami 

kierował się Pan Minister, wypowiadając tak niesprawiedliwy i dyskredytujący ich pracę osąd. 

Czy rzeczywiście w Polsce jest taka sytuacja, że ubywa przestępstw, czy może likwidacja posterunków 

Policji oraz zmiana kwalifikacji drobnych wykroczeń powoduje zmianę statystyk, jednak nie znajduje to od-

zwierciedlenia w otaczającej nas rzeczywistości? 

Czy kiedykolwiek było tak, że armia kuratorów społecznych wykonywała pracę za kuratorów zawodo-

wych? Co w takim razie robili ci ostatni w czasie pełnienia swoich obowiązków zawodowych? 

Czy naprawdę praca kuratora sądowego jest taka łatwa i przyjemna, czy może jednak wymaga wysokich 

kwalifikacji, predyspozycji, pełnej dyspozycyjności, a także osobistej odwagi i poświęcenia? 

Bardzo prosimy o odniesienie się do powyższych kwestii. Nadmieniamy, że na odpowiedź Pana Ministra 

czekają nie tylko niżej podpisani, ale też zawodowi kuratorzy sądowi, których wypowiedź Pana Ministra 

dotyczyła. 

Z poważaniem 

Maria Koc 

Kazimierz Jaworski 

 




